
Protokół nr X/2024

z obrad VII sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2024-2029 w dniu 30 września 2024 r.

Obrady rozpoczęto 30 września 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:31 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Ad pkt 1. 

Otwarcie obrad sesji.
Obrady sesji Rady Miejskiej w Pasłęku w Sali im. Stanisława Paździora w Urzędzie Miejskim w Pasłęku 
otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku Pan Bogdan Pobiarżyn witając wszystkich zebranych. 

Ad pkt 2. 

Stwierdzenie prawomocności obrad.
Obrady były prawomocne, bowiem na sesji obecnych było 14 radnych. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

W obradach uczestniczyli także sołtysi sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności 
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 3. 

Wybór sekretarza obrad.
Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował Radnego Kamila 
Oskrobę, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili.

Głosowano w sprawie:
Wybór sekretarza obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Ad pkt 4. 

Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku złożył wniosek o dodanie do porządku obrad punktu 13a - 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania 
publicznego pn. „Remont drogi powiatowej nr 1154N. Etap I".

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie dodanie do porządku obrad punktu 13a. 

Głosowano wniosek w sprawie:
dodania punktu 13a do porządku obrad. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 5. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Ad pkt 6. 

Prezentacja zamierzenia inwestycyjnego firmy EDP Renewables dotyczącego budowy farmy wiatrowej 
na terenie gminy Pasłęk.



Głos  zabrali  przedstawiciele  firmy  EDP  Renewables  Pan  Jakub  Spera  i  Pan  Kamil  Guriew,  którzy 
przedstawili prezentację (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu).

Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku, który zapytał jakich działań firma oczekuje od 
Samorządu Miasta i Gminy Pasłęk.

Przedstawiciel  firmy  odpowiedział,  że  jest  to  wola  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  w  postaci  uchwały  o 
przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów, na 
których przewidywane są te turbiny.

Przewodniczący zauważył, że przewidywane są 22 turbiny i zapytał jak, w sensie ilościowym, będzie to 
wykonywane etapowo.

Przedstawiciel firmy odpowiedział, że firma nie zakłada etapowania tej inwestycji dla tych 22 turbin.  
Firma chciałaby procedować to w całości do momentu uzyskania pozwolenia na budowę. To nie jest  
prosty  i  szybki  proces,  tak  jak  uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego. 
Wszystko może trwać ok. 7-8 lat. Firma musi skupić się na turbinach, które są zlokalizowane w odległości  
700 m od zabudowań mieszkalnych. Powstał projekt nowej ustawy, ale nie wiadomo jak szybko uda się  
ją przeprocedować. 

Głos zabrał radny Damian Olbryś, który zapytał o potencjał ilości wiatraków, czyli na ile wiatraków te 
obszary mogłyby posłużyć.

Przedstawiciel  firmy  odpowiedział,  że  po  analizie  wszelkich  możliwych  ograniczeń  przepisowych, 
ustawodawczych, ale też bazy wieloletnich doświadczeń, to ten teren w pełni zostanie wykorzystany pod 
22  turbiny.  W  północnej  części  gminy,  gdzie  jest  uchwalony  miejscowy  plan  zagospodarowania 
przestrzennego działa inna firma. Pozostaje tylko to, co nie jest objęte planem, gdzie konkurencja nie 
działa. Prawo bardzo dokładnie pozwala określić te tereny. Zmieniły się czasy, że dzierżawi się grunt od 
każdego a następnie gdzie się uda to tam się stawia turbinę. 

Przewodniczący  Rady zauważył,  że  10% mają  odbierać  lokalni  odbiorcy  i  zapytał,  czy  wiadomo,  kto 
dyktuje cenę dla tych lokalnych odbiorców i czy firma EDP może sobie ustalić taką cenę. Jeśli tak, to cena 
jest średnia czy poniżej średniej ceny jaką proponuje zakład energetyczny.

Przedstawiciel  firmy  poinformował,  że  dzisiejsze  przepisy  są  niejasne.  Mimo  różnych  zapytań  do 
Ministerstwa i analiz prawnych nikt do końca nie wie jak to rozliczać. Potrzebne są zapisy ustawy i dalsze  
rozporządzenia,  które będą to regulować.  Na dzień dzisiejszy wiadomo, że trzeba zabezpieczyć 10% 
produkcji  energii.  W jakich to będzie stawkach i  w jakiej formule będzie rozliczane, firma nie jest w 
stanie jeszcze przewidzieć.

Głos zabrała radna Elżbieta Hulanicka, która zapytała, w którym momencie podpisywana jest umowa z 
właścicielem  gruntu.  Czy  jest  to  dużo  wcześniej,  gdy  następuje  przystąpienie  do  procedury,  czy  w 
momencie rozpoczęcia budowy i wejścia na czyjąś nieruchomość. 

Przedstawiciel  firmy  odpowiedział,  że  proces  zabezpieczenia  gruntów,  czyli  podpisywania  umów  z 
właścicielami  gruntów rozpoczęty  został  już  dawno.  Rozpoczynany jest  on zawsze jako pierwszy.  W 
momencie wystąpienia przed radą gminy firma ma zabezpieczone przynajmniej około 80-90% gruntu,  
który jest potrzebny do usadowienia i zlokalizowania turbin wiatrowych.

Radna Elżbieta Hulanicka odniosła się do sąsiadów, ponieważ czasami ktoś w momencie jak się dowie, że 
taka inwestycja powstanie to nie ma już możliwości zareagować.



Przedstawiciel  firmy  odpowiedział,  że  mając  wytyczne  odległościowe  na  pewno  nie  zbliżą  się  do 
zabudowań mieszkalnych i innych właścicieli gruntu. Jeżeli chodzi o zachodzenie, to jeśli działka jest na 
tyle wąska, że śmigło może wystawać na działkę sąsiada, to mówiąc o zabezpieczeniu gruntu firma mówi  
również o zabezpieczeniu tej części gruntu, nad którą to śmigło się obraca. To tak zwane zachodzenie. Z 
pozostałymi sąsiadami, właścicielami gruntów, z którymi w żaden sposób się nie wiążą, nie rozmawiają.  
Firma  zakłada,  że  ta  rozmowa  będzie  realizowana  w  formule  konsultacji  społecznych,  konsultacji 
publicznych już procedowanego mpzp. Ryzyko jest całkowicie po stronie firmy. Stratą dla właściciela 
będzie  brak  realizacji  turbiny.  Czynsz  właściwy  wypłacany  jest  w  momencie  rozpoczęcia  budowy. 
Natomiast na okres procedowania wszelkich dokumentacji, aż do momentu uzyskania pozwolenia na 
budowę jest czynsz rezerwacyjny. W sytuacji, kiedy nie jest realizowana inwestycja na tym gruncie to  
właściciel nic nie zwraca. To ryzyko firmy i ono jest całkowicie po stronie firmy.

Głos zabrał radny Grzegorz Wojciechowski, który zapytał o orientacyjny koszt tej inwestycji.

Przedstawiciel firmy odpowiedział, że szybko licząc jedna turbina to ok. 6 mln zł, natomiast koszty są 
zawsze  większe.  Dochodzą  koszty  infrastruktury  drogowej  czy  badań  środowiskowych.  Na  dzień 
dzisiejszy firma poniosła koszty ok. 250 tys zł na różne analizy, nie licząc czasu pracy.

Głos zabrał radny Wojciech Przybyłowski, który zapytał, czy firma stawia tylko nowe turbiny razem z 
wiatrakami, czy są one używane, przenoszone z innych miejsc.

Przedstawiciel  firmy  odpowiedział,  że  tylko  i  wyłącznie  nowe  turbiny.  Firma  nie  bierze  pod  uwagę 
możliwości instalowania turbin, które były gdzieś indziej już lokowane i użytkowane.

Przewodniczący Rady zaprosił firmę do składania wniosku i wyraził nadzieję, że rada i urząd dość szybko  
rozpoczną pracę.

Ad pkt 7. 

Wręczenie nagrody laureatowi konkursu „Sołtys Roku Gminy Pasłęk 2024”.

Przewodniczący Rady poinformował, iż zarządzeniem nr 24/24 z dnia 8 marca 2024 roku Burmistrz 
Pasłęka ogłosił Konkurs „Sołtys Roku Gminy Pasłęk ‘2024”.

Termin składania zgłoszeń kandydatów do konkursu wyznaczono do dnia 31.05.2024 r.
W konkursie oceniane są osiągnięcia i  działalność sołtysów zgłoszonych do konkursu dotyczące roku 
ubiegłego. Do konkursu jako kandydat mógł zostać zgłoszony sołtys, który aktualnie pełni tę funkcję i był  
sołtysem co najmniej przez 12 miesięcy licząc od dnia ogłoszenia konkursu. Zgłoszenia kandydata mogła 
dokonać rada sołecka, mieszkańcy sołectwa w liczbie co najmniej 10 osób, rada parafialna, organizacja 
pozarządowa lub społeczna działająca na rzecz Gminy Pasłęk. 
W wyznaczonym terminie wpłynęły 2 zgłoszenia kandydatek na Sołtysa Roku Gminy Pasłęk ‘2024. Do 
konkursu zgłoszono Panią  Małgorzatę Stanisławską –  ówczesnego Sołtysa Sołectwa Kwitajny  i  Panią 
Katarzynę Wronkowską – Sołtysa Sołectwa Drulity. 
Oceny zgłoszeń i  wyboru laureatki  dokonała Kapituła konkursowa powołana Zarządzeniem nr 67/24 
Burmistrza Pasłęka z dnia 23 maja 2024 roku.
Kapituła konkursu dokonując oceny merytorycznej zgłoszeń kierowała się następującymi kryteriami:
- wpływ działalności kandydata na integrację społeczności lokalnej,
- materialne rezultaty działalności kandydata,
- działalność społeczna kandydata,
- współpraca z samorządem gminy,
- udział sołectwa w konkursach itd.
W wyniku dokonanej oceny merytorycznej kandydatki zdobyły następującą ilość punktów:



1) Pani Małgorzata Stanisławska: 469 pkt
2) Pani Katarzyna Wronkowska: 342 pkt

Laureatką konkursu „Sołtys Roku Gminy Pasłęk ‘2024 została Pani Małgorzata Stanisławska – Sołtys 
Sołectwa Kwitajny kadencji 2018-2024, która otrzymała kwiaty oraz nagrodę rzeczową – rower.

Ad pkt 8. 

Sprawozdanie  z  prac  Burmistrza  Pasłęka  w  ostatnim  okresie  międzysesyjnym.

Sprawozdanie  z  prac  Burmistrza  Pasłęka  w  okresie  od   28  maja  2024  r.  do  27  czerwca  2024  r.  
przedstawiła  Burmistrz  Pasłęka  Pani  Elżbieta  Wasiuk  (załącznik  nr  6  do  niniejszego  protokołu).

Głos zabrał radny Damian Olbryś, który zauważył, że na platformie zamówień publicznego w ostatnim 
czasie  pojawiło  się  postępowanie  dotyczące  analizy  sytuacji  ekonomicznej  spółki  PUW-K. 
Zamieszczającym  to  postępowanie  jest  PUW-K  w  Pasłęku.  Badanie  ma  dokonać  analizy  sytuacji 
ekonomicznej i wskazać dalsze kroki i działania w celu poprawy sytuacji ekonomicznej spółki. Według 
radnego to dziwna sytuacja, bo takie postępowanie byłoby potrzebne w przypadku nowego dyrektora 
jednostki,  natomiast jeśli  dyrektor jest od 5 lat to można się spodziewać, że zna sytuację finansową 
spółki i wie jakie kroki powinien podjąć. Radny poprosił o wyjaśnienie skąd pomysł na taki audyt. 

Burmistrz  Pasłęka  powiedziała,  że  informowała  radnych  o  problemach,  które  pojawiły  się  w 
przedsiębiorstwie i składała również informacje dotyczące składanych przez prezesa spółki wnioskach o 
dofinansowanie działalności. W maju rada użyczyła pożyczki w kwocie 300 000 zł. Wpływało wiele pism 
o to aby wspomagać działalność tego przedsiębiorstwa. Urząd nie otrzymał jednoznacznej informacji co 
do kondycji finansowej związanej z brakiem zatwierdzenia taryf. Sygnał, który się pojawiał dotyczył tylko 
zbyt niskich cen wody i ścieków, które powodowały powstanie dużego zadłużenia spółki. Urząd chciałby 
uzyskać informacje, jakimi działaniami można byłoby polepszyć kondycję spółki i taki jest cel. Nie sama 
analiza finansów, bo taką analizą urząd otrzymuje i od tego jest rada nadzorcza, która również wnika w 
sytuacji  finansową  tejże  spółki.  Urząd  poszukuje  odpowiedzi  na  pytanie,  co  należałoby  zrobić  aby 
polepszyć kondycję finansową spółki. Radni na pewno w najbliższym czasie będą chcieli spotkać się z 
prezesem, odwiedzić spółkę i poznać sytuację i kondycję finansową.

Głos  zabrał  Pan  Zbyszko  Zieliński  dyrektor  PUW-K,  który  poinformował,  że  badanie  bilansu,  analiza 
finansowa i działalności spółki powstały z inicjatywy walnego zgromadzenia. Dyrektor został zobligowany 
do  fizycznego  wykonania.  25.09.2024  r.  zostało  ogłoszone  postępowanie  na  platformie  zamówień 
publicznych.  Do  dnia  9.10.2024  r.  można  składać  oferty.  Po  tym  terminie  zostanie  przygotowane 
zestawienie i przekazane Pani Burmistrz, jako właścicielowi spółki. 

Przewodniczący Rady zapytał o punkt nr 2 sprawozdania, czyli SIM Warmia i Mazury. Czy w związku z  
tym, że umowy zostały podpisane wcześniej to temat wymiany gruntu na ul. Partyzantów i ewentualnie 
umiejscowienie 5 planowanych bloków w innym miejscu nie wchodzi w grę.

Pani  Burmistrz  odpowiedziała,  że  tak  właśnie  jest,  tylko  i  wyłącznie  ten  teren  jest  możliwy  do 
posadowienia  tych  budynków.  Urząd  przystępuj  też  do  pozyskania  środków  z  funduszu  dopłat  na 
budowę  dwóch  budynków  komunalnych.  Jest  też  przygotowana  dokumentacja  projektowa  na  dwa 
budynki  po  9  mieszkań  komunalnych.  W  związku  z  tym,  że  jest  możliwość  pozyskania  środków 
dodatkowych to  być  może i  ten  rodzaj  mieszkań wraz  z  mieszkaniami  dla  osób niepełnosprawnych 
wzbogacą  ofertę  dla  mieszkańców  potrzebujących  właśnie  tego  typu  wsparcia.  Urząd  przystąpi  do 
składania wniosków z gotową dokumentacją, którą należy uaktualnić.



Głos zabrał radny Bartłomiej Zalewski, który zauważył, że skatepark jest zaśmiecany i dochodzi tam do 
aktów wandalizmu. Radny zapytał, czy funkcjonuje na tym terenie monitoring.

Pani Burmistrz odpowiedziała, że wczoraj wieczorem przejeżdżając widziała tam mnóstwo opakowań po 
napojach, chipsach. Jest to problem społeczny. Na tym terenie młodzież ma wystawione kosze i  ma 
dostęp do tych koszy a pozostawia po sobie bałagan.

Głos  zabrał  Pan  Jerzy  Przedpełski  dyrektor  MOSiR,  który  poinformował,  że  monitoring  działa,  jest  
podgląd, ale MOSiR nie ma do niego dostępu. Dopiero dzisiaj zostało to uruchomione i będzie odczyt na 
bieżąco. Pan Dyrektor potwierdził, to co mówił radny, czyli jest totalny bałagan. Kosze zostały zakupione, 
ale młodzi ludzie bawią się tak jak widać. Porządku nie pilnują ci, którzy bardzo zabiegali o ten obiekt. 
Jest dużo pracy w związku z tym terenem, pracownik codziennie rano sprząta. Teren jest też wykaszany 
specjalnie zakupioną kosiarką, gdyż tam są problemy z podjazdami półokrągłymi, ale pracownicy sobie 
radzą.  Obiekt jest  otwarty całą dobę więc może wejść każdy o każdej  porze.  Zgodnie z  zaleceniami 
brama jest otwarta. Dyrektor zasugerował,  że według Niego obiekt powinno się zamykać o godzinie 
22:00, ale tym powinien się martwić następny dyrektor, bo problem istnieje. 

Pani Burmistrz dopowiedziała, że w regulaminie jest czas działalności tego obiektu do godz. 22:00

Pan  Dyrektor  odpowiedział,  że  w  regulaminie  jest  zapis  do  22:00,  ale  brama  jest  otwarta.  Można 
zamknąć  bramę,  ale  Dyrektor  spodziewa się  że  młodzież  wejdzie  przez  płot,  tak  jak  to  było  przed  
otwarciem. Trzeba wykorzystać te zapisy z kamery i ukarać albo chociaż pouczyć.

Przewodniczący Rady powiedział, że to bardzo ważne stwierdzenie, że trzeba pouczyć.

Głos zabrał radny Wojciech Przybyłowski, który zapytał, czy zostały już podłączone kamery na rondzie,  
ul. Jagiełły i ul. Konopnickiej oraz czy policja ma już podgląd na te kamery. Następnie radny zapytał, czy 
na Komisariacie Policji jest już widok na bieżąco i czy policja ma też możliwość np. cofania nagrania.

Głos zabrał Pan Patryk Kwieciński, który poinformował, że podgląd jest na bieżąco z kamer monitoringu, 
ale w tej chwili jest remont dyżurki. Nastąpiła modernizacja w oprogramowaniu i dyżurny ma możliwość  
cofania materiału i przeglądania danego zajścia w czasie przeszłym. Nagrywanie monitoringu na nośniki 
następuje na pisemny wniosek komendanta komisariatu i po otrzymaniu takiego wniosku niemalże od 
ręki taki monitoring jest zgrywany do celów służbowych.

Głos  zabrał  radny  Jarosław  Pietrzykowski,  który  jest  Zastępcą  Komendanta  Policji  w  Pasłęku 
potwierdzając słowa Pana Kwiecińskiego.  Policja może wracać do pewnych faktów i  zdarzeń,  ale na 
bieżąco nie ma policjanta, który by obserwował. Jeśli wystąpi jakieś zdarzenie to policja wraca do niego,  
obserwuje i jeżeli potrzebuje zgrać jakiekolwiek nagranie zwraca się do urzędu o udostępnienie nagrania 
na nośniku i takie nagranie otrzymuje.

Przewodniczący Rady zadał  pytanie do punktu 4 sprawozdania Burmistrza a  mianowicie,  czy  termin 
31.10.2024 r. nie jest zagrożony.

Odpowiedzi udzieliła Pani Marzena Sidor, która poinformowała, że realizacja robót rzeczywiście została 
przesunięta  na  wniosek  rolników,  którzy  prosili  żeby  była  możliwość  przejazdu  drogą.  Zostały 
zmodernizowane lampy i oświetlenie w Rogalinach jest imponujące. W tej chwili wykonawca gromadzi  
przepusty, bo cała droga musi być przekopana w poprzek. W momencie, kiedy będą wszystkie elementy 
budowlane przystąpi do prac i one będą robione w etapach. Jeżeli byłyby robione jednocześnie to część 
mieszkańców  Leżnicy  i  część  Rogajn  nie  miałaby  dojazdu.  Trzeba  to  realizować  w  etapach.  Jest  to 
możliwe do zrealizowania, bo podbudowy już są na tyle przygotowane, że później już tylko mobilizacja  
sprzętu  i  ludzi.  Nawierzchnia  asfaltowa  na  pewno  jest  do  wykonania  i  termin  nie  powinien  być 



zagrożony.

Następnie Przewodniczący zapytał o punkt 12 sprawozdania dotyczący Rzęd. Czy suma 200 tys. zł na 
pewno wystarczy, tak żeby był jakiś zysk PUW-K w Pasłęku. 

Pan Zbyszko Zieliński  odpowiedział,  że jeżeli  nie będzie żadnych nieprzewidzianych sytuacji  na placu 
budowy to tak.  PUW-K musi  uwzględniać taki  fakt,  że gdyby był  ogłoszony przetarg to ceny byłyby 
podobne więc nie można dać zbyt wysokiej ceny. Żeby jednak ten zysk był, to musi być to cena realna. Z 
wyliczeń PUW-K wynika, że tak.

Ad pkt 9. 

Zapytania i wnioski sołtysów.

Sołtysi nie wnieśli żadnych wniosków ani zapytań.

Ad pkt 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 
2023  r.  w  sprawie  regulaminów  cmentarzy  komunalnych  gminy  Pasłęk.

Przewodniczący Rady zapytał obecnego na sesji dyrektora ZGKiM w Pasłęku o informację, jak technicznie 
ma wyglądać zgłoszenie się jeżeli  osoba z niepełnosprawnością może na ten cmentarz wjechać i  czy 
godzina 13:00 trochę nie ogranicza. Przewodniczący zapytał też, do kogo się zgłaszać żeby można było 
wjechać.

Pan  Jarosław  Lango  dyrektor  ZGKiM  odpowiedział,  że  ZGKiM  przewiduje,  że  będzie  podany  numer 
telefonu oraz będzie można to osobiście zgłosić pracownikowi, który zajmuje się sprawami cmentarza. 
Natomiast jeżeli chodzi o godzinę to ZGKiM będzie się starać być elastyczny i dlatego przygotowywana 
jest  także  możliwość  zdalnego  otwierania  i  zamykania  bram  cmentarza  aby  nie  spowodować,  że 
przypadkowo ktoś zostanie zamknięty na tym cmentarzu i nie będzie mógł wyjechać. ZGKim będzie cały 
czas  monitorować  tą  sprawę  tak  aby  zabezpieczyć  potrzeby  naszych  mieszkańców  w  największym 
stopniu.

Przewodniczący Rady powiedział, że chodzi mu o te osoby, które  przyjeżdżają z daleka a godzina 13:00 
je mocno ogranicza. Przewodniczący cieszy się, że jest rozwiązanie tego problemu. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr II/15/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 2023 r. w sprawie regulaminów 
cmentarzy komunalnych gminy Pasłęk.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 



Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/68/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
nr II/15/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 2023 r. w sprawie regulaminów cmentarzy 
komunalnych gminy Pasłęk 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 
2023 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych gminy Pasłęk.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr II/16/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 2023 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych gminy Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/69/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
nr II/16/23 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 17 lutego 2023 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
korzystanie z cmentarzy komunalnych gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-
2030.

Projekt uchwały wyjaśniła Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-2030.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:



ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/70/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-2030 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk.

Projekt uchwały wyjaśniła Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy Pasłęk. 

Głos  zabrała  radna  Elżbieta  Hulanicka,  która  zapytała  Kierownika  M-GOPS  o  dodatkowe  fundusze 
związane z podopiecznymi w DPS-ach. Mowa jest o dodatkowych 100 tys. zł i 67 tys zł. przeniesionych w 
ramach  funduszu  M-GOPS.  Radna  poprosiła  o  informację,  czy  wynika  to  ze  zwiększonej  ilości 
podopiecznych czy wzrosły koszty utrzymania.

Odpowiedzi udzieliła Pani Agnieszka Pocełujko kierownik M-GOPS w Pasłęku, która odpowiedziała, że 
kiedy  planowane  są  wydatki  całoroczne  to  M-GOPS  planuje  je  z  uwzględnieniem  zmian  kosztów  z  
rewaloryzacją.  Natomiast  w ciągu roku mogą się  zmienić  te  usługi  w sposób naturalny,  m.in.  jakieś 
sytuacje związane ze zgonem czy rezygnacją osoby z DPS-u. Zdarza się to rzadko. To taki paragraf, który 
jest niedoszacowany z uwagi na niewystarczające środki na zadania ośrodka pomocy społecznej. W ciągu 
roku zawsze przeliczane są wydatki i wtedy wychodzą te niedoszacowania. Poza tym w okresie marca 
jest podawana informacja o zmianach kosztów pobytu pensjonariuszy w DPS-ach w poszczególnych DPS-
ach, które są ustalane przez starostwa poszczególnych miejscowości. Niestety te środki też zaskakują, bo 
liczone są zawsze z waloryzacją na dany rok natomiast w rzeczywistości  one są później  stosunkowo 
wyższe niż planowane. 

Przewodniczący Rady dopytał, ilu jest obecnie podopiecznych, którym finansowany jest pobyt w DPS-ach 
jeżeli chodzi o miasto i gminę Pasłęk.

Pani Pocełujko odpowiedziała, że 28 podopiecznych. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, 
Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz 



Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Aleksander Gajczewski

Uchwała Nr X/71/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zmiany 
uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 13 a) 

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Elbląskiemu  na  realizację 
zadania  publicznego  pn.  „Remont  drogi  powiatowej  nr  1154N.  Etap  I"

Głos  zabrała  radna Elżbieta  Hulanicka,  która  poprosiła  o  rozszerzenie  informacji  zawartych  w 
uzasadnieniu do tej uchwały ponieważ jest to materiał, który pojawił się już po obradach komisji. Co 
obejmuje ten etap, jaki jest kosztorys ogólny tej inwestycji lub ewentualnie jakieś dodatkowe informacje 
jeśli są w posiadaniu pracowników.

Burmistrz Pasłęka odpowiedziała, że do urzędu z prośbą o pomoc finansową zgłosił  się Pan Starosta  
Maciej Romanowski, który chciałby w trakcie swojej pięcioletniej kadencji dokonać remontu tej drogi  
etapowo. Nie ma w tej chwili zabezpieczonych środków rządowych aby skorzystać z dopłaty do tego 
odcinka  drogi  więc  Pani  Burmistrz  wspólnie  ze  Starostą  ustalili  potrzebę  i  chęć  współpracy  w  tym 
zakresie. Droga Robity-Łukszty jest zamierzeniem wieloletnim. Ponieważ najgorszy odcinek tej drogi to 
wjazd do Łukszt to etap pierwszy dotyczy właśnie tego odcinka. Na ten cel Starostwo przeznaczyło środki 
w kwocie 200 tys. zł i  jeżeli radni uznają za właściwe, to taką kwotę gmina Pasłęk również mogłaby  
przeznaczyć na dofinansowanie tego zadania. Natomiast co do dalszych prac związanych z naprawą tej 
nawierzchni to przyszłość pokaże, czy środki zewnętrzne będą możliwe do pozyskania.

Pani  Marzena  Sidor  dopowiedziała,  że  będzie  to  naprawa  nawierzchni,  czyli  uzupełnienie  asfaltu  i  
położenie nowej warstwy asfaltu z regulacją poboczy. Jaki odcinek finalnie uda się wyremontować to 
będzie  efekt  przeprowadzonego  postępowania  przetargowego.  Zamiar  jest  taki  aby  przeprowadzić 
postępowanie  z  zapytaniem  wykonania  odcinka.  Wszystko  zależy  od  cen  za  jeden  metr.  Więcej 
szczegółów urząd nie zna, bo to zadanie powiatu. Wiąże się to na pewno tylko i wyłącznie z wykonaniem 
nawierzchni nakładki asfaltowej i regulacją poboczy. 

Pani  Burmistrz  dopowiedziała,  że  w  dniu  dzisiejszym chciała  uzyskać  bardziej  konkretne  informacje 
dotyczące długości tego odcinka, ale jak długi odcinek będzie można za te niewielkie środki wykonać to  
się okaże.

Głos zabrał radny Andrzej Juniewicz, który powiedział, że odpowiedzi na Jego pytania już padły. Radny 
chciał  zapytać o jaki odcinek konkretnie chodzi.  Pracownicy Zarządu Dróg Powiatowych twierdzą, że 
koszt będzie w granicach 500 zł za metr kwadratowy, czyli ta odległość raczej też nie będzie wielka.  
Radny zapytał, czy zapowiedzi przedwyborcze Pana Starosty, dążące do dalszej inwestycji rozbudowy i 
przebudowy tego odcinka drogi łączącego w sumie dwa powiaty, będzie nadal realizowana. Czy Pan 
Starosta daje konkretne deklaracje, że np. w kolejnych latach będą wykonywane nie 200-300 m tylko 
jakieś konkretniejsze odcinki. Widać, że obecnie wykonywane są pobocza, usuwane skarpy ziemi żeby to 
doprowadzić do porządku, ale pracownicy ZDP twierdzą, że też należy tam uregulować przepusty. Radny 
zwrócił uwagę, że może być tak, że położone zostaną fragmentami nakładki a się okaże, że dalej będzie  
coś nieprawidłowego. Radny zapytał jak to będzie wyglądało. Czy będzie frezowanie do kostki kamiennej  
i  dopiero  będą  nakładki  czy  tylko  na  te  dziury  znowu  wylany  zostanie  asfalt,  gdzie  w  finalnym 



rozrachunku trzeba będzie  wszystko następnym razem sfrezować,  bo pojawią się  pieniądze jakieś  z  
innych źródeł.

Pani Burmistrz odpowiedziała, że są zapewnienia oraz duża chęć Pana Starosty. Starosta uzależnia to od 
pozyskanych środków zewnętrznych.  Jeżeli  będą środki  zewnętrzne to na pewno będzie się starał  o 
wykorzystanie  tego  odcinka  do  przeprowadzenia  napraw.

Głos zabrał radny Aleksander Gajczewski, który wyraził opinię, że miasto nie powinno angażować się w 
finansowanie  remontu  drogi  powiatowej  na  proponowanych  warunkach.  Po  pierwsze  ta  droga  nie 
należy  do  miasta  i  miasto  formalnie  nie  jest  zobowiązane  do  ponoszenia  kosztów  utrzymania  ani 
modernizacji. Odpowiedzialność za nią i remont ponosi tylko starostwo. Po drugie, budżet miasta jest 
ograniczony. W obliczu wielu inwestycji  takich jak rozwój infrastruktury miejskiej,  modernizacji  dróg 
wewnętrznych,  czy  budowa  obiektów  użyteczności  publicznej  angażowanie  z  gminnych  środków 
finansowych drogi powiatowe wydaje się nieuzasadnione. Miasto musi racjonalne gospodarować swoimi 
środkami finansowymi i inwestować w projekty, które bezpośrednio służą jego mieszkańcom.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego pn. „Remont 
drogi powiatowej nr 1154N. Etap I". 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (11)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, 
Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia 
Zawarczyńska
PRZECIW (2)
Aleksander Gajczewski, Jarosław Pietrzykowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Urszula Szuniewicz

Uchwała Nr X/72/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego pn. „Remont drogi 
powiatowej nr 1154N. Etap I" stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy 
Pasłęk w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu Gminy Pasłęk na rok 2025 oraz 
wymagań, jakie powinien spełniać projekt zgłoszony do budżetu obywatelskiego.

Projekt uchwały wyjaśnił Pan Stanisław Miklusz Sekretarz Gminy.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.



Głosowano w sprawie:
zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Pasłęk w sprawie Budżetu 
Obywatelskiego jako części budżetu Gminy Pasłęk na rok 2025 oraz wymagań, jakie powinien spełniać 
projekt zgłoszony do budżetu obywatelskiego.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/73/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Pasłęk w sprawie Budżetu Obywatelskiego 
jako części budżetu Gminy Pasłęk na rok 2025 oraz wymagań, jakie powinien spełniać projekt zgłoszony 
do  budżetu obywatelskiego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy na usuwanie skutków 
powodzi, która wystąpiła w 2024 roku.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy na usuwanie skutków powodzi, która wystąpiła w 
2024 roku.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/74/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Głuchołazy na usuwanie skutków powodzi, która wystąpiła w 2024 roku  
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 16. 



Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/75/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności 
energetycznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.

Projekty uchwał dotyczących punktu 17, 18 i 19 porządku obrad sesji wyjaśnił Pan Piotr Szczepkowski 
Kierownik Referatu Edukacji, Promocji i Rozwoju Gminy w Urzędzie Miejskim w Pasłęku.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 1 w 
Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/76/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie przyjęcia 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku” 
do realizacji i złożenia wniosku stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 18. 



Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności 
energetycznej Szkoły Podstawowej nr 2 w Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 2 w 
Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/77/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie przyjęcia 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 2 w Pasłęku”  
do realizacji i złożenia wniosku stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia od nazwą: „Poprawa efektywności 
energetycznej Szkoły Podstawowej nr 3 w Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia przedsięwzięcia od nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Pasłęku” do realizacji i złożenia wniosku.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/78/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie przyjęcia 
przedsięwzięcia od nazwą: „Poprawa efektywności energetycznej Szkoły Podstawowej nr 3 w Pasłęku” 
do realizacji i złożenia wniosku stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania 
wyborów uzupełniających ławników na kadencję 2024-2027 do Sądu Okręgowego w Elblągu oraz do 
Sądu Rejonowego w Elblągu.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
ustalenia terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników 
na kadencję 2024-2027 do Sądu Okręgowego w Elblągu oraz do Sądu Rejonowego w Elblągu.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/79/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie ustalenia 
terminów realizacji czynności niezbędnych do dokonania wyborów uzupełniających ławników na 
kadencję 2024-2027 do Sądu Okręgowego w Elblągu oraz do Sądu Rejonowego w Elblągu stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników w 
wyborach uzupełniających ławników na kadencję 2024-2027.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił radnych do podania nazwisk kandydatów do Zespołu do spraw 
zaopiniowania kandydatów na ławników.

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący zaproponował na Przewodniczącą ww. Zespołu radną Agnieszkę 
Furtak.

Radna Agnieszka Furtak wyraziła zgodę.

Przewodniczący zaproponował na członka Zespołu Panią Urszulę Szuniewicz.

Radna Urszula Szuniewicz wyraziła zgodę.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zaproponował  na  drugiego  członka  Zespołu  Pana  Jarosława 
Pietrzykowskiego.

Radny Jarosław Pietrzykowski wyraził zgodę.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:



powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników w wyborach uzupełniających 
ławników na kadencję 2024-2027.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/80/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie powołania 
Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników w wyborach uzupełniających ławników na 
kadencję 2024-2027 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia informacji od Komendanta Wojewódzkiego Policji o 
kandydatach na ławników.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zasięgnięcia informacji od Komendanta Wojewódzkiego Policji o kandydatach na ławników.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/81/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie zasięgnięcia 
informacji od Komendanta Wojewódzkiego Policji o kandydatach na ławników stanowi załącznik nr 20 
do niniejszego protokołu.

Ad pkt 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Sołectwa Łączna na terenie gminy Pasłęk.

Głos zabrał radny Jarosław Pietrzykowski, który zapytał Pani Skarbnik jakie są koszty powstania nowego 
sołectwa jeśli  chodzi  o jego utworzenie i  późniejsze roczne koszty funkcjonowania.  Czy to jest tylko 
wysokość diety czy są jeszcze jakieś inne koszty.

Pani Skarbnik Bożena Adamczyk odpowiedziała, że kosztem jest dieta sołtysa czyli 7800 zł rocznie. Poza  
tym wysokość środków funduszu sołeckiego miejscowości Łączna. Miejscowość liczy 60 mieszkańców i  
według wyliczeń kwoty bazowej z 2023 roku na przyszły rok to byłby to rząd 13 tys. zł. Natomiast w  



przyszłym roku jeszcze  to Sołectwo nie będzie mogło funkcjonować w związku z tym, że zbyt późno te 
procedury zostały zachowane. Dopiero od 2026 roku będzie można wnioskować o środki dla sołectwa do 
Wojewody. 

Radny  Jarosław  Pietrzykowski  zapytał,  czy  środki  z  funduszu  sołeckiego  w  związku  z  tym  będą 
zmniejszone dla sołectwa Rzeczna. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to nie jest tak wprost. Na przyszły rok podjęta jest uchwała sołectwa 
Rzeczna i tam liczy się te pieniądze inaczej. Ilość zapisana na przyszły rok, czyli 29.310 zł dzielone przez 
ilość mieszkańców całego sołectwa, łącznie z Łączną, czyli 389 mieszkańców to wychodzi na mieszkańca 
75 zł 35 gr. W Łącznej będzie to kwota 4,5 tys. zł. Sołectwo złożyło już wniosek do budżetu i dla Łącznej  
jest przeznaczona kwota 4.521 zł. Natomiast w momencie, kiedy już sołectwo będzie funkcjonować to 
wylicza się według wzoru zapisanego w ustawie o funduszu sołeckim i tam właśnie jest we wzorze 2 plus  
60 mieszkańców dzielone na 100 i razy kwota bazowa. Dlatego nie jest to wprost proporcjonalnie. 

Głos zabrała radna Elżbieta Hulanicka, która zauważyła, że punktem wyjścia do rozmów była informacja,  
że  kosztem  funduszy  Rzecznej  powstanie  nowe  sołectwo  Łączna.  Teraz  okazuje  się,  że  będzie 
rozbieżność i to nie będzie tak, że te kwoty wzajemnie będą tworzyły taką samą sumę. Radna poprosiła  
żeby przekalkulować ile to wyniesie w 2026 roku.

Pani Skarbnik powiedziała, że w 2026 r. będzie to 13 tys. zł.

Radna Hulanicka zauważyła, że obecnie jest 4 tys. zł a będzie 13 tys. zł, czyli różnica wychodzi 9 tys. zł. 

Pani Burmistrz poinformowała o danych obrazujących różnicę. Sołectwo Leżnica ma 26 mieszkańców i 
fundusz sołecki w kwocie 11.246 zł. Patrząc 10 razy więcej, czyli 260 mieszkańców to wówczas 10 razy  
więcej dawałoby to kwotę 112.000 zł a tak nie jest. 260 mieszkańców ma tylko 22.641 zł. To nie jest  
proporcjonalne.

Głos zabrała radna Agnieszka Furtak, która poprosiła żeby nie patrzeć na czynnik finansowy tylko na 
czynnik ludzki. Leżnica ma 26 mieszkańców i są sołectwem. Są szczęśliwi, że mają swój fundusz sołecki.  
Miejscowość  Łączna  i  miejscowość  Rzeczna  to  są  dwie  obok  siebie  żyjące  społeczności.  Zarówno 
mieszkańcy Rzecznej jak i Łącznej są w 100% pewni, że chcą się rozdzielić. Oni nie chcą już ze sobą żyć i  
nie chcą się dzielić ze sobą pieniędzmi z funduszu sołeckiego. Pani Radna poprosiła aby pochylić się nad 
tym, wysłuchać tych głosów i pomóc stworzyć tą małą społeczność 60 osobową. 

Pani  Burmistrz  dopowiedziała,  że w gminie Pasłęk funkcjonuje 10 sołectw,  które mają mniej  niż  60  
mieszkańców. Nie jest to mała osada, ponieważ na 41 sołectw była by na 11 miejscu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  warto  wsłuchać  się  w  głos  radnej  Agnieszki  Furtak  z 
okręgu obejmującej miejscowość Łączna.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
utworzenia Sołectwa Łączna na terenie gminy Pasłęk.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)



Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/82/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie utworzenia 
Sołectwa Łączna na terenie gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkanki Pasłęka z dnia 09 sierpnia 2024 r. na 
działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Pasłęku.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia skargi mieszkanki Pasłęka z dnia 09 sierpnia 2024 r. na działalność Dyrektora Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Pasłęku.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/83/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi mieszkanki Pasłęka z dnia 09 sierpnia 2024 r. na działalność Dyrektora Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Pasłęku stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 25. 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku 
przeprowadzenia kontroli doraźnej.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku przeprowadzenia kontroli doraźnej.. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (10)
Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław 
Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Bartłomiej Zalewski



WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Grzegorz Wojciechowski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr X/84/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 30 września 2024 roku w sprawie w sprawie 
zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku przeprowadzenia kontroli doraźnej stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 26. 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

Sołtysi nie wnieśli żadnych wniosków ani zapytań.

Ad pkt 27. 

Sprawy różne.

Głos zabrał radny Bartłomiej Zalewski, który zapytał Dyrektora MOSiR, czy wiadomo coś na temat 
zamontowania na placu zabaw przy ul Kosucińskiego nowego urządzenia.

Pan Jerzy Przedpełski odpowiedział, że termin się przesunął. W czwartek MOSiR otrzymał informację z  
wytwórni, która wytwarza to urządzenie, że między 20 a 26 października urządzenie będzie na pewno w 
Pasłęku.  Dyrektor  poinformował,  że  ma  maila  w  tej  sprawie  i  może  radnemu  go  pokazać  aby 
potwierdzić.

Przewodniczący poinformował o terminie kolejnej sesji zaplanowanej na 31 października 2024 r.

Ad pkt 28. 

Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący zamknął obrady sesji.

Na tym protokół zakończono.

 

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Bogdan Pobiarżyn

Sekretarz obrad:
Kamil Oskroba

Protokołowała:
Diana Stefanowska


